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Je bila uprava NKBM res uprava ali le podaljšana roka politike?

RADIO SLOVENIJA 1, 05.05.2015, DOGODKI IN ODMEVI, 15.36

ROK PINTAR (voditelj): Vsebina elektronskih sporočil, ki jih je predsednik uprave Nove Kreditne banke
Maribor Matjaž Kovačič pošiljal nekdanjemu predsedniku vlade Janezu Janši, razkriva, da je bila javna
ponudba delnic NKBM leta 2007 politični projekt, ki bi izkazoval uspeh in pridobil naklonjenost volivcev
pred državnozborskimi volitvami. Večina od skoraj 97 tisoč delničarjev je verjela takratnih obljubam in
prospektu o varnosti vloženega denarja. Delničarji so bili razlaščeni ob sanaciji bank, konec leta 2013, a
večino vrednosti naložbe so izgubili že prej zaradi slabega poslovanja in vmesne dokapitalizacije NKBM.
Kakšno luč meče razkrito dopisovanje, na to žalostno zgodbo. Maja Derčar.
MAJA DERČAR (novinarka): Razkrito dopisovanje zastavlja vprašanje, ali je bila NKBM-jeva uprava res
uprava ali le podaljšana roka politike, pravi Rajko Stanković iz Društva mali delničarji iz Slovenije. Množična
prodaja 49 odstotkov banke delničarjem pred sedmimi leti zbuja hude dvome, prospekt, ki so ga kupci
delnic prebrali, ni nič omenjal tveganj, ki danes prihajajo na plan. Rezultati banke pa so bili vedno slabši.
RAJKO STANKOVIĆ (Društvo mali delničarji iz Slovenije): Tako katastrofalno nižanje cene NKBM-ja, tako
številne rezervacije, ki so bile opravljene v naslednjih letih, niso mogle nastati čez noč in menim, da
prospekt, ki je bil predstavljen državljanom, ni bil pravi.
DERČAR: Dopisovanje na relaciji Kovačič – Janša kaže, da banka ni bila vodena na ločenih ravneh. Ena
je usmeritev lastnika, to je države, druga raven je nadzorni svet, tretja uprava. Profesor Borut Bratina z
izkušnjami v nadzornem svetu banke tujega lastnika, pravi, da jim drugje ne pade na pamet, da bi bančno
skupino vodili na način kot je razviden iz NKBM. Vrednost bančne delnice je zgrmela že pred njihovim
izbrisom ob sanaciji. 27 evrov na vsega 10 centov. Učinki celotne epizode, na zlasti male vlagatelje so
slabi, pripomni Borut Bratina.
PROF. BORUT BRATINA: In je prav gotovo sedaj veliko nezaupanje med preprostimi ljudmi do vlaganja v
delnice, na sploh delničarstvo, tudi v vzajemne sklade, tudi v pokojninske sklade, tako, da to je še cena
in škoda, ki jo bomo v bodočih letih plačevali.
DERČAR: Rajko Stanković.
STANKOVIĆ: Menim, da je to pustilo globoke rane predvsem v tem, da bomo izredno težko uvajali drugi
in tretji steber, ki sta nujno potrebna za pokojninsko reformo, saj ljudje enostavno ne zaupajo več.
DERČAR: Preiskave javne ponudbe delnic NKBM se ni nihče lotil. Potekati bi morala v luči vprašanja, ali
je šlo ob prodaji delnic za zavajanje vlagateljev, ki niso mogli vedeti nič o sumljivih poslih in nedopustni
upravljalski praksi.
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